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Politikersvar til Sinem Dybvad Demir (EL) – Horten 

Sinem Dybvad Demir (EL) har den 29. maj 2024 stillet følgende spørgs-

mål: 

 

"I TV2s dokumentar, Den sorte svane, fremgår det at, nu tidligere part-

neradvokat hos Horten, mistænkes for at have været involveret i rådgiv-

ning af kriminelle. 

 

På den baggrund vil jeg gerne have svar på følgende spørgsmål: 

 

Lever Horten op til Københavns Kommunes etiske retningslinjer? 

 

Hvordan kan vi vide os sikre på, at der ikke er flere jurister hos Horten, 

der er involveret i lignende sager? 

 

Horten har ifølge eget udsagn igangsat en intern undersøgelse - hvilke 

overvejelser gør Københavns kommune sig i denne forbindelse? 

 

Københavns Kommune har gjort brug af Horten i årevis, og på den 

måde givet Horten indgående indsigt i kommunen. Vurderer Køben-

havns kommune, at denne indsigt kan være brugt i rådgivning ifm. ek-

sempelvis hvidvaskningssager? 

 

Har den pågældende partneradvokat udført arbejde for Københavns 

Kommune? 

 

Hvad er Københavns Kommunes plan angående brug af advokatbistand 

for fremtiden? ”  
 

Økonomiforvaltningens svar 

1. Lever Horten op til Københavns Kommunes etiske retningslinjer? 

Københavns Kommune stiller ikke direkte krav om, at leverandører skal 

leve op til specifikke etiske retningslinjer. Københavns Kommune kræ-

ver dog i alle offentlige kontrakter, at kommunens leverandører overhol-

der gældende offentlig regulering. Herudover har Københavns Kom-

mune et CSR-bilag, der vedlægges alle kontrakter over en million kro-

ner. CSR-bilaget stiller krav til, at leverandører skal undgå tilsidesættel-

ser af menneske- og arbejdstagerrettigheder og negative indvirkninger 

på miljø og klima samt forebygge korruption som beskrevet i Global 
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Compact, FN’s Vejledende Principper for Menneskerettigheder og Er-
hvervsliv og OECD’s Retningslinjer for Multinationale Virksomheder.  
 

Københavns Kommune har på nuværende tidspunkt ikke tilstrækkelige 

oplysninger til at vurdere, om Horten Advokatpartnerselskab (Horten) 

har overtrådt gældende offentlig regulering, FN’s Verdensmål og FN’s 
Global Compact eller på anden vis forbrudt sig mod advokatetiske reg-

ler.  

 

Horten har orienteret Økonomiforvaltningen om, at Horten har iværksat 

både interne undersøgelser samt en ekstern undersøgelse med en ek-

spert udpeget af en brancheorganisation. Når resultaterne fra de igang-

værende undersøgelser foreligger, vil Horten dele dem med Køben-

havns Kommune.  

 

2. Hvordan kan vi vide os sikre på, at der ikke er flere jurister hos Hor-

ten, der er involveret i lignende sager? 

Horten har orienteret Økonomiforvaltningen om, at TV2's programserie 

giver anledning til, at de nøje gennemgår og analyserer, hvordan de kan 

sikre overholdelse Hortens interne retningslinjer og gældende lovgiv-

ning samt forbedre deres procedurer for godkendelse af nye sager og 

klienter hos Horten.  

 

Horten har efter det oplyste endvidere indskærpet deres allerede eksi-

sterende procedurer, og de undersøger nu, om der er behov for yderli-

gere tiltag for at forebygge, at noget lignende kan ske igen.  

 

Horten har også oplyst, at de har en række complianceprogrammer, der 

sikrer, at de på en sporbar måde overholder gældende regler for driften 

af deres virksomhed. Som konsekvens af TV2's program og de spørgs-

mål, Horten får herom fra deres klienter, samarbejdspartnere og sam-

fundet i øvrigt, har de valgt at sætte gang i en proces, hvor de minutiøst 

undersøger, hvordan deres complianceprogrammer eventuelt kan styr-

kes med bl.a. mere fintmaskede screenings- og kontroltiltag i forbin-

delse med nye sager eller klienter for i endnu højere grad at sikre, at der 

i deres system ikke kan oprettes sager eller klienter, som ikke lever op til 

Hortens krav og værdier.  

 

Horten har desuden understreget, at Horten til fulde lever op til gæl-

dende regler om forebyggelse og bekæmpelse af hvidvask, herunder 

KYC-processerne som skal være udført, før de påtager sig sager omfat-

tet af hvidvaskloven. De har tillige processer for løbende overvågning 

og stikprøvekontroller af deres sager og medarbejderes overholdelse af 

Hortens retningslinjer samt processer for underretning af politiet og 

Hvidvasksekretariatet.  
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Når resultaterne fra de igangværende undersøgelser foreligger, vil Hor-

ten dele dem med Københavns Kommune.  

 

3. Horten har ifølge eget udsagn igangsat en intern undersøgelse - 

hvilke overvejelser gør Københavns kommune sig i denne forbindelse? 

Økonomiforvaltningen har noteret, at Horten vil dele resultaterne af de 

igangværende undersøgelser med Københavns Kommune, når de fore-

ligger. 

 

Økonomiudvalget drøfter på sit møde den 11. juni 2024 et medlemsfor-

slag om Københavns Kommunes fortsatte engagement med Horten. 

 

4. Københavns Kommune har gjort brug af Horten i årevis, og på den 

måde givet Horten indgående indsigt i kommunen. Vurderer Køben-

havns kommune, at denne indsigt kan være brugt i rådgivning ifm. ek-

sempelvis hvidvaskningssager? 

Økonomiforvaltningen har ikke kendskab til oplysninger, der giver an-

ledning til at tro, at Hortens øvrige partnere og advokater har rådgivet 

om eller på anden måde bidraget til hvidvask af penge. 

 

Der henvises endvidere til besvarelsen af spørgsmål 2. 

 

5. Har den pågældende partneradvokat udført arbejde for Køben-

havns Kommune? 

Horten har på anmodning oplyst til Økonomiforvaltningen, at en gen-

nemgang af alle kommunens sager fra 2015 og frem viser, at Nicolai 

Dyhr ikke har bistået Københavns Kommune i den periode. 

 

6. Hvad er Københavns Kommunes plan angående brug af advokatbi-

stand for fremtiden?  

Økonomiudvalget drøfter på sit møde den 11. juni 2024 et medlemsfor-

slag om Københavns Kommunes fortsatte engagement med Horten. 

Medlemsforslaget er punkt nr. 14 på dagsordenen og kan findes på 

kommunes hjemmeside her: Medlemsforslag fra SF og Venstre om Kø-

benhavns Kommunes fortsatte engagement med Horten | Københavns 

Kommunes hjemmeside (kk.dk) 
 

 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Fdagsordener-og-referater%2F%25C3%2598konomiudvalget%2Fm%25C3%25B8de-11062024%2Fdagsorden%2Fpunkt-14&data=05%7C02%7C%7C3e2f45ca960f45557a9908dc861ab07b%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638532696386955815%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=77fvHOTet6gsM8zXpJpob4lkkEUSaU40td1CZs1jtcs%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Fdagsordener-og-referater%2F%25C3%2598konomiudvalget%2Fm%25C3%25B8de-11062024%2Fdagsorden%2Fpunkt-14&data=05%7C02%7C%7C3e2f45ca960f45557a9908dc861ab07b%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638532696386955815%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=77fvHOTet6gsM8zXpJpob4lkkEUSaU40td1CZs1jtcs%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kk.dk%2Fdagsordener-og-referater%2F%25C3%2598konomiudvalget%2Fm%25C3%25B8de-11062024%2Fdagsorden%2Fpunkt-14&data=05%7C02%7C%7C3e2f45ca960f45557a9908dc861ab07b%7C769058ab4487418f8b6cf4b48243edd7%7C0%7C0%7C638532696386955815%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=77fvHOTet6gsM8zXpJpob4lkkEUSaU40td1CZs1jtcs%3D&reserved=0

